
Referat for møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, børn, unge og fritid, d. 20. januar kl. 17-19 i 

Christianshavns Beboerhus  

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøl, Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Emma Hjerrild Bech 

(sekretariatet) 

Afbud:  

Tine Ehlert 

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent  

3. Puljeansøgninger. Udsendt direkte til gruppen fra Emma Hjerrild Bech 

4. Pressemeddelelse fra KFF angående et samarbejde med private idrætsaktører 

5. Forårets decentrale besøg 

6. Hvordan forbereder vi os, og hvordan får vi sat kultur og fritid på dagsordenen til det kommende 

kommunalvalg i november? 

7. Eventuelt 

 

Referat:  

1. Valg af mødeleder 

Marianne Olsen blev valgt.  

 

2. Valg af referent  

Emma Hjerrild Bech blev valgt.  

 

1. Puljeansøgninger 

Lokaludvalget har modtaget to puljeansøgninger om støtte.  

Beslutning: 

- Christianshavns Travaljelaug 

Ansøger søger om 8.290 kr.  OBS: støtten kan anses som driftsstøtte til indkøb af materialer. 

Arbejdsgruppen er indforstået med gråzonen, og anser støtten som en materiel forudsætning for 

en aktivitet, de gerne vil støtte. Lokaludvalget har tidligere støttet indkøb af redningsveste.  

Anbefaling: ja til fulde beløb.  

 

- Nordatlantens Brygges arrangementer ifm. Christianshavns Bogfestival 2025 

Ansøger søger om 15.000 kr.  

Anbefaling: Ja til det fulde beløb. Godt initiativ.  

 

 



 

2. Pressemeddelelse fra KFF angående et samarbejde med private idrætsaktører  

Nye fællesskaber får idrætslivet til at blomstre: Nu vil Københavns Kommune arbejde sammen med 

private aktører for at få flere til at bevæge sig | Københavns Kommune Kultur- og 

Fritidsforvaltningen 

Kultur og Fritidsforvaltningen har offentliggjort en hensigt om at støtte private idrætsaktører og 

uformelle idrætsfællesskaber i højere grad. Er der noget principielt, gruppen vil tage stilling til? 

 

Arbejdsgruppen drøftede pressemeddelelsen. Der var enighed om, at det var et godt initiativ, som 

gruppen ikke kan få den store indflydelse på. Henrik pointerede, at gruppen vil være opmærksom 

på, om initiativet vil fremme kommercielle interesser, der kommer til at tjene for meget på det. 

Marianne fremhævede Royal Run som en kombination af kommercielt og kommunalt finansieret. 

Lis foreslog en større opmærksomhed på en tværgående lokalefordeling til kommunale 

idrætsaktiviteter.  

 

Beslutning: Pressemeddelelsen blev taget til efterretning, og gruppen er opmærksom på initiativet 

fremadrettet. Sekretariatet undersøger hos Megaevents, hvor mange midler Københavns 

Kommune har brugt på Royal Run/CPH Marathon/Distortion.  

 

3. Forårets decentrale besøg 

Gruppen skal aftale, hvor vi skal hen i foråret.  

 

Gruppen drøftede forskellige forslag til besøg. Lis pointerede, at gruppen skal være bevidst om, 

hvad besøgene skal bruges til. Der var enighed om, at formålet med besøgene er, at afdække behov 

og temaer i bydelen. Lis fremhævede, at gruppen skal samle op på læringen fra besøgene på de 

efterfølgende lokaludvalgsmøder.  

To forslag til fremtidige besøg, som ikke blev skemalagt:  

- Copenhagen Contemporary om hvad det betyder, at det er gået fra udviklings- til 

perspektivområde, og hvordan de arbejder med målgrupper. 

- Kunstakademiet 

 

Beslutning: 

- 17. februar Christiania om drøftelse om planer for udvikling af kulturområdet og 

arkitekturplaner (Tine aftaler) 

- 22. april Nordatlantens Brygge (Marianne aftaler) 

- 13. maj Ungdomsøen (Henrik aftaler) 

- 18. august Ejendomsselskabet på Refshaleøen om vinderprojektet (Henrik aftaler) 

 

4. Hvordan forbereder vi os, og hvordan får vi sat kultur og fritid på dagsordenen til det kommende 

kommunalvalg i november? 

Marianne savnede synlighed om gruppen til årets nytårskur og i lokaludvalget i øvrigt.  

 

Kulturområdet i lokaludvalget 

Henrik fremhævede, at han sidste år præsenterede gruppens arbejde på nytårskuren, og det derfor 

blev prioriteret i år, at de andre grupper skulle præsentere deres arbejde. Lis foreslog, at det skulle 

være relevante emner fra året, der præsenteres.  

https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14216879/nye-faellesskaber-far-idraetslivet-til-at-blomstre-nu-vil-kobenhavns-kommune-arbejde-sammen-med-private-aktorer-for-at-fa-flere-til-at-bevaege-sig?publisherId=13559741&lang=da
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14216879/nye-faellesskaber-far-idraetslivet-til-at-blomstre-nu-vil-kobenhavns-kommune-arbejde-sammen-med-private-aktorer-for-at-fa-flere-til-at-bevaege-sig?publisherId=13559741&lang=da
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/14216879/nye-faellesskaber-far-idraetslivet-til-at-blomstre-nu-vil-kobenhavns-kommune-arbejde-sammen-med-private-aktorer-for-at-fa-flere-til-at-bevaege-sig?publisherId=13559741&lang=da


Der var enighed i gruppen om, at lokaludvalget på lokaludvalgsmødet i december kan komme med 

input til oplæg på nytårskuren ud fra en status på året i arbejdsgrupperne på under det faste punkt 

”Nyt fra arbejdsgrupperne”.  

 

Kulturområdet i kommunalvalget 2025 

Gruppen var enige om, at der på lokaludvalgets valgmøde i oktober kan være et tema om 

kulturområdet, hvor lokaludvalget kan invitere biblioteket og øvrige kulturinstitutioner, hvor 

kulturen sættes i spil, og ikke kun handler om lokaler til rådighed. Henrik fremhævede, at 

arbejdsgruppen kunne lave et oplæg til at udfordre politikerne ift. KUBI-planen mm.  

 

Beslutning:  

- Marianne foreslår procedure for årsstatus på decembermøder.  

- Henrik foreslår, at arbejdsgrupperne kommer i spil med oplæg til valgmødet i oktober.  

- Sekretariatet sørger for at gruppen drøfter et muligt oplæg på dagsorden omkring 

sommerferien 10. juni/18. august.  

 

 

5. Unge Ord 

Sekretariatet har modtaget en henvendelse om, hvorvidt bogen er blevet udgivet og været 

tilgængelig i bybilledet på Christianshavn.  

 

Ingen i gruppen har set bogen i bybilledet på Christianshavn.  

 

Beslutning:  

- Christian kontakter ansøgeren om beder om dokumentation på udgifter, annoncering, 

konkret dokumentation på steder, bogen har været tilgængelig.  

- Gruppen beder om en fysisk bog og en lydbog.  

 

 

6. Evt.  

Intet at bemærke.  

 

7. Kommende møder 

Næste møde er d. 17. februar. Tine spørger om vi kan være på Christiania. Hvis ikke er vi i Beboerhuset.  

Mødeplan for 2025 

• 17. februar 

• 17. marts 

• 22. april 

• 13. maj 

• 10. juni 

• 18. august 

• 15. september 



• 20. oktober 

• 17. november 

• 8. december 

 


